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ارزیابی کم و کیف اتفاقات سیاسی، اجتماعی و اقتصادی در گفت وگو با مسعود پزشکیان

به مطالبات مردم پاسخ منطقی بدهیم

سخنی با مسئولان
در سوگ دانشمند برجسته فیزیک دکتر «محمدرضا ستاره»

معصومه معظمی: مســعود پزشکیان از معدود نمایندگان اصلاح طلب مجلس یازدهم اســت که طی چند دوره گذشته توانسته کرسی نمایندگی مردم تبریز در 
مجلس را حفظ کند. او که وزیر بهداشــت دولت اصلاحات است، به دلیل مشی اعتدال گرایانه و مصلحانه اش توانسته در مجلس اصولگرای یازدهم هم حضور 
داشــته باشد. این نماینده حافظ نهج البلاغه که گاهی در نطق هایش مسئولان را به کلام امیرالمؤمنین ارجاع می دهد، نایب رئیسی مجلس دهم را نیز در پرونده 
خود دارد. پزشکیان از جمله نمایندگانی است که با نطق های آتشینش همواره صحن مجلس را به هیجان می آورد. این نماینده اصلاح طلب مجلس یازدهم در 
گفت وگویی با «شرق» به تشریح موضوعات روز کشور پرداخت و نسبت به اعمال محدودیت های سیاسی و مدنی و فرهنگی کشور انتقاداتی را بیان کرد. آنچه در 

ادامه می خوانید حاصل این گفت وگو است.

  وزیر اقتصاد اخیرا در گفت وگویی از ارائه لایحه دوفوریتی دولت به مجلس مبنی بر   .
«بازگشــت نرخ ارز محاسباتی گمرک به نرخ چهارهزارو ۲۰۰ تومانی» خبر داده است. به 
نظر شما این تصمیم و احتمال بازگشت بخشــی از آزادسازی قیمت ها به قبل، آن هم 
بعد از تحمیل هزینه به مردم امکان پذیر است؟ آیا مجلس با دولت در این باره همراهی 

می کند؟
اگر دولت قصد داشــته باشــد بخشــی از برنامه خــود درباره حــذف ارز ترجیحی 
را برگرداند و اصلاح کند، عملیاتی نیســت چراکه این تصمیــم، تأثیرش را بر قیمت ها 
گذاشته است. برخی شرکت های داروســاز با ارز آزاد مواد اولیه خریده اند؛ اما به اندازه 
لازم خریداری نکرده اند و با مشــکل مواجه اند. بنابراین اگر مدیریت درستی در این باره 
شکل می گرفت کار به اینجا نمی رسید. پس به جای این کارها بهتر است به شرکت های 
دارویــی ریال بدهند که با آن ریــال بتوانند مواد اولیه وارد کنند و مابه التفاوت قیمت ها 
را به بیمه ها بپردازند تا فشــار بیشتری برای تأمین هزینه دارو به مردم تحمیل نشود، نه 

اینکه کاری را که انجام داده اند، بعد از دو ماه برگردانند.

 مدت هاست که یک سری تصمیمات خلق الساعه و یک شبه از سوی مسئولان اجرائی   .
گرفته می شود که هزینه زیادی به مردم تحمیل می کند، به نظرتان این تصمیمات یک شبه 

از کجا ناشی می شود؟
تصمیمات یک شــبه و غیرکارشناســی که از طرف برخی مســئولان اجرائی اتخاذ 

می شــود، به دلیل بی تجربگی در مدیریت است و به نظرم این تصمیمات خلق الساعه 
می تواند زمینه ســاز رانت شــود. پــس اول باید این لایحه به مجلــس بیاید و توجیه و 
توضیحات دولت شنیده شود بعد درباره آن اظهارنظر شود. هرچند معتقدم روش حل 
قضیه، برگرداندن به حالت قبل نیست؛ بلکه رفع مشکلاتی است که باعث گرانی دارو 
شده است. آنها این موانع را که منجر به افزایش قیمت و گرانی دارو شده و ارز را گران 
کرده، رفع نکرده اند. شــرایط به این نحو است که در گمرک پول اضافه می گیرند و برای 
واردات مواد اولیه هزینه چندین برابری پرداخت می کنند. پس به دلیل اینکه شرکت ها 
ریال ندارند که مواد دارویی وارد کنند، نمی توانند دارو هم تولید کنند؛ به همین دلیل با 

کمبود دارو و افزایش قیمت آن مواجه شده ایم.

  نقدی که مطرح است بیشتر متوجه چه چیزی است؟  .
از اول هم معلوم بود راهی که برخی مســئولان اجرائی در پیش گرفته اند اشــتباه 
اســت؛ چون مشــکلات پیش رو را ندیده بودند. در زمینه دارو اگر این روند ادامه یابد در 
آینده با مشــکل و کمبود دارو مواجه خواهیم شــد و قیمت دارو هم بیش از گذشــته 

افزایش خواهد یافت و گریزی از آن نیست.

  با توجه به برخوردهای اخیر با برخی فعالان سیاســی و مدنی، به نظر شما در فضای   .
موجود، ایجاد محدودیت های سیاسی و فرهنگی و اجتماعی برای جامعه نتیجه مطلوبی 

خواهد داشت؟

مسئولان باید بدانند اعمال فشار به افکار عمومی شرایط را سخت تر می کند و تعداد 
کسانی را که بدبین می شوند، افزایش می دهد. فشار به فعالان سیاسی و مدنی حتی در 
قالب موضوعات فرهنگی، رضایت مندی جامعه را افزایش نمی دهد، بلکه باعث تشدید 
نارضایتی می شود. این افراد، با چنین رفتاری یک مشکل مردم را به چندین مشکل تبدیل 
می کنند و این مشکلات و اعمال فشارها ممکن است جامعه را دچار مشکل کند. البته 
این موضوع درباره مســائل اقتصادی هم صدق می کند. شــرایط اقتصادی هم روز به 
روز در حال بدترشــدن است چراکه با دنیا مشکلمان را حل نکرده ایم. این افراد یک روز 
می گفتند برجام را دور بیندازید و به فکر سفره مردم باشید؛ حالا که قدرت یکدست شده 
و جریان رقیب در کار نیســت، بهتر است خودشان به این حرف ها جامه عمل بپوشانند 
و برجام را دور بیندازند و به ســفره و معیشــت مردم برســند. هرچند غیر ممکن است 
بتوانند روابط بین المللی را حذف کنند و سفره مردم را سروسامان بدهند. اگر خودشان 
ادعا می کنند که می توانند بســم االله، پس چرا یک ســال اســت همه اقلام و کالاها در 
حال گران شــدن است؟ چرا دست روی دست گذاشته اند و کاری نمی کنند؟ چرا مشکل 
معیشــت مردم را بدون وجــود برجام حل نمی کنند تا آرامش را به ســفره های مردم 

بازگردانند؟!

  مذاکرات برجامی مدتی است که مســکوت مانده و برخی معتقدند برجام شکست   .
خورده است. نظر شما چیست؟

گذری بر  نظریه «کاشت» در جامعه ارتباطی
برساخت کمال گرایی کاذب برای مخاطب

درســت به همین دلیل اســت که قیمت کالاها در حال افزایش است و بازار بدون 
نظارتی خاص شــاهد رشــد قیمت هاســت. هر لحظه امکانات کاهــش می یابد و بر 

مشکلات افزوده می شود. به نظر می رسد این حرف ها درست است.

  مردم می خواهند بدانند که آیا اراده ای برای حل مشکلات تحریمی و ادامه مذاکرات   .
و رسیدن به توافق برجامی در دولت وجود دارد؟

بــا توجه به افرادی که برای ادامه مذاکرات برجامی انتخاب شــده اند، شــاید بیراه 
نباشــد اگر بگوییم بعید اســت اراده ای برای ایجاد توافق برجام وجود داشــته باشــد. 
این افرد از موافقان برجام نیســتند و تخصص و تجربه مذاکره کردن هم ندارند. تجربه 
گذشــته این حرف را تأیید می کند. اگر موافق این حرف نیستند، بگویند کجا تخصص و 
توانمندی مذاکره کردن را به دســت آورده اند؟ تاکنون چند مذاکره درســت را مدیریت 
کرده انــد که اکنون این مذاکرات با این ســطح اهمیت و حساســیت را به دســت آنها 
ســپرده اند تا مدیریت کنند و به سرانجام برسانند؟ فردی مثل ظریف و تیم مذاکره کننده 
همراهش را کنار می گذارند و مذاکره هســته ای را به تیمی می ســپارند که بســیاری از 
آنهــا حتــی در وزارت خارجه هم حضور نداشــته اند! حالا توقع دارنــد در مقابل تیم 
کارکشــته مذاکره کننــده غربی ایــن مذاکرات با ایــن حجم از اهمیــت را هدایت کنند 

و به نتیجه برسانند؟

  جدای از تخصص تیم مذاکره کننده فعلی، آیا اراده ای در سطح مدیریت های اجرائی   .
برای به نتیجه رساندن برجام دیده می شود؟

اگر چنین اراده ای وجود داشــت که از آن بهره می گرفتند و مذاکرات را به سرانجام 
می رساندند!

  اتفاق مهم دیگری که اخیرا رخ داد، ایجاد محدودیت سرچ گوگل برای همه کاربران   .
ایرانی است و برخی اپراتورها به دستور مقامات مربوطه همه کاربران را کودک ۱۳ساله 
محسوب کرده و ســرچ گوگل را به طور عمومی محدود کرده اند! این اقدام یعنی اجرای 

طرح صیانت از فضای مجازی بدون مصوبه مجلس! نظرتان در این باره چیست؟
برخی می خواســتند اجرای طرح صیانت از فضای مجازی یــا محدودیت اینترنت 
را از طریــق مجلس انجام دهنــد، اما مجلس به هر دلیلی ایــن موضوع را نپذیرفت. 
حالا خودشان خودسر دســت به این کار زده اند و حتی ممکن است دست به اقدامات 
جدی تــری هم در این فضا بزنند. دلیل این رفتار هم این اســت کــه چون علم و توان 
پاسخ گویی به نیازها و اندیشه های مردم را نداریم، پس ساده ترین کار را انتخاب می کنیم 
که پاک کردن صورت مسئله است. این روند قابل قبول نیست و اگر بخواهیم از اعتماد و 
باور و صلابت اعتقادی مان دفاع کنیم، نباید صورت مسئله را پاک کنیم. باید با واقعیت ها 
واقع گرایانه مواجه شــویم و پاسخ های منطقی به مطالبات مردم بدهیم تا آنها را قانع 
کنیم نه اینکه چنین رفتاری از خود نشــان دهیم. کسانی که تخلف می کنند از شفافیت 
می ترســند. این حرف هایی هم که از شــفافیت می زنند در صورتی محقق می شود که 
رسانه ها را آزاد بگذارند تا متوجه بشوند شفافیت چگونه شکل می گیرد، نه اینکه صداها 
و رســانه ها را محدود کنند بعد به مردم بگویند ما می خواهیم شــفافیت ایجاد کنیم و 

شفاف باشیم.

احمد افروز، کارشــناس رســانه و ارتباطات: شــاید تحلیل های «متفاوت» از یک 
واقعیــت اجتماعی «واحــد» در میان افراد مختلف، به نظر پدیده عجیبی باشــد، 
چون برخی معتقدند که مخاطبان به واســطه فعل و انفعــالات بیرونی حاصل از 
محیط رســانه، در درازمدت و به شــکل متنوع تحت تأثیر قرار می گیرند. در دنیای 
رســانه صاحبان نظریــات، دیدگاه های متفاوتی درباره اثرگذاری این وســایل ارائه 
کرده اند که نظریه «کاشــت» به عنوان نظریه ای مهم در حوزه رسانه، بیشتر بر این 
اثرپذیری تدریجی و درازمدت رســانه ها متمرکز می شــود. این ایده را می توان به 

 اصطلاح معروف «کمال همنشین» در فرهنگ عامیانه خودمان نیز تعمیم داد.
نظریــه «کاشــت» از تئوری های مطرح رســانه ای در وادی علــوم ارتباطات، 
هرچنــد در زمان وضع بیشــتر ناظر بر تلویزیــون و آثار مانــدگارش بر مخاطب 
بود اما امروز به رســانه های مجازی نیز کشــیده شــده و در این حوزه مطالعاتی، 
اثرگــذاری اش ارجح تر و مؤثرتــر از تلویزیون اســت. این تئوری بــر آثار متداول 
رســانه ها بر شــکل گیری تصویر ذهنی مخاطبان از دنیای اطراف و مفهوم سازی 

ذهنی آنان و نیز واقعیات اجتماعی تأکید می کند.
این نظریه مدعی است افراد به میزانی که ذهن و فکر خود را در اختیار رسانه 
و وســایل ارتباط جمعی قرار می دهند و به میزانی که مرجعیت علمی، آموزشی 
و فکری رســانه را می پذیرند، از خود واقعی دور شــده و جهان را با عینک رسانه 
می بیننــد. به گمان اینها ذهن مخاطب برای رســانه مانند یک مزرعه اســت که 
در نهایت محصول آن نیز چیزی اســت که ســاکنان اتاق فکر رســانه با طراحی 
واژه ها ســراغ تولید اصطلاحات، ایده و فکر رفته و اقدام به کاشــت آن می کنند 
تــا این گونه هم به محصولی برســند که چیزی جز انســان الینه شــده با مفاهیم 

مورد نظر رسانه هم نیست.
بنابراین هر رســانه ای با هــر کارکردی، به دنبال اهــداف و طرح های از پیش 
تعیین شده اســت و اصحاب قدرت و گردانندگان سیاست های جاری جامعه نیز 
همیشه برآن اند تا شــرایط اجتماعی و افکار عمومی را آماده پذیرش و همراهی 
با خود کنند که در این میان، نظریه «کاشــت» و تکنیک های مرتبط با آن می تواند 

عرصه اجرای تمام ســناریوها، برنامه ها و جریان سازی مورد نظر گردانندگان افکار 
عمومی باشد.

با نگاهی خوش بینانه، شاید نظریه کاشــت بتواند فرهنگ، فکر و باور درستی 
را در جامعه نهادینه کند یا در برابر موج جریان ســازی غلط و با هدف صیانت از 
جامعه و افکار عمومی به مقابله برخیزد اما از آنجا که سلســله یادداشــت های 
این نگارنده تحت عنوان کلی «ســواد رســانه ای»، نگاهی انتقادی بر رسانه را پی 
گرفته است، از این رو تلاش می شــود به آثار منفی از نظریه کاشت و سوءاستفاده 

جریان های قدرت توجه کند.
از این رهگذر کاشــت و تکنیک های آن می تواند به تدریج جامعه ای یکدســت 
و پیــروی بی چون و چــرا ایجاد کند که بر هرآنچه رســانه می گویــد گردن نهند و 
متأسفانه حتی مفاهیمی که با تکنیک های رسانه ای در ذهن او کاشته شده نیز با 
محوریت دانش متقن و حاصل از مطالعات و پژوهش معرفی شــود. این همان 
توهم دانایی و درواقع فقر آگاهی است که به دلیل نداشتن سواد رسانه ای و نبود 

قدرت تحلیل، مخاطب ناآگاه را به این وادی سوق می دهد.
انســان نامطلع از این حربه و تکنیک، در قربانگاه افرادی گرفتار می شــود که 
پشت پرده رسانه های مختلف شنیداری تا دیداری نشسته اند تا ذهن و اندیشه اش 
را مأمن کاشت بذرِ مفاهیم خاص خود کنند و به مرور با بهره از تکنیک های سهل 
و پیچیده، فرد را بی آنکه بداند در مخمصه ای گرفتار کند که حرفش همان حرف 
و خواســت رسانه شود. این کمال همنشــینی با رسانه است که زین  پس برای او 

تعیین تکلیف می کند.
پس هرچند تصور دنیای بدون رســانه، امری محال است و غیرقابل تصور اما 
برای کسب ســود از مزایای آن و گریز از مضراتش، الزام را باید بر سواد رسانه ای 
و شــناخت تکنیک های آن دانســت بلکه در ادامه نیز مخاطــب و مصرف کننده 
پیام را از رســانه زدگی و نگاه مطلق به رسانه دور کند تا در  نهایت نیز دیگر ذهن 
او مبدل به محلی برای کاشــت مفاهیم و اندیشــه های نامیمون وســایل ارتباط 

جمعی نشود.

یکشنبه
۲۶ تیر  ۱۴۰۱

سال نوزدهم      شماره ۴۳۲۸

اســتاد محمدرضا ستاره یکی از دانشــمندان برتر فیزیک نظری درگذشت. دکتر ستاره 
که یکی از شــاخص ترین استادان فیزیک کشور بود، درحالی که دوران پختگی علمی خود 
را تجربــه می کرد و مقالات علمی فراوانی در مهم ترین مجلات علمی بین المللی فیزیک 
منتشــر کرده بود، بــر اثر حادثه تصادف در جاده دیوان دره بــه بیجار گروس مجروح و به 
بیمارستان های بیجار و سپس سنندج منتقل و درنهایت به بیمارستان امام خمینی تهران 
اعزام شد. حین تصادف سنگین با خودرویی که از مسیر خود منحرف شده بود، کیسه هوای 
خودروی دکتر ســتاره باز شده و در نتیجه تنها پاها و سمت چپ بدن دکتر ستاره به شدت 
دچار شکستگی می شود و آســیبی به سر، مغز، قلب و دیگر اعضای حیاتی بدن وی وارد 
نمی شــود. در دوره درمان ۹ عمل جراحی روی پاها و دست وی صورت می گیرد و پس از 

۴۰ روز بستری بودن در نتیجه عفونت جان به جان آفرین تسلیم می کند.
۱- درباره دکتر محمدرضا ستاره همین توصیف کافی است که استیون هاوکینگ یکی 
از برجســته ترین استادان کیهان شناس و دانشــمندان نامدار سده معاصر در حوزه فیزیک 
نظری و نظریه پرداز سیاهچاله ها چند نوبت به مقالات ستاره ارجاع داده بود. جالب آنکه 
در آخرین مقالات که چند ماه پس از مرگ هاوکینگ در دســامبر ۲۰۱۸ یعنی حدود ۹ ماه 
پس از مرگ وی منتشــر شــد، حاوی ارجاعی به دکتر ستاره بود. همین ارجاع کافی است 
تا اشــاره شود جایگاه ستاره در میان دانشمندان فیزیک نظری جهانی جایگاه قابل احترام 
و برجسته ای بود و در کشــور، دکتر ستاره یکی از دانشمندان برجسته و کم مانند به شمار 
می رفت. پیش از آن هاوکینگ در مقالات دیگری نیز به ســتاره ارجاع داده بود. ســتاره در 
سال ۱۳۵۲ در خانواده ای از اقشار زحمتکش ایرانی در محله حاشیه ای بیجار گروس یعنی 
محله ریگ سیاه متولد شد. از دوره دبیرستان در بیجار علاقه و استعداد وی به فیزیک نمایان 
شد. نشانه آن را می توان در نامه ای که در سال یازدهم دبیرستان به مجله دانشمند در سال 
۱۳۶۷ نوشته است، دریافت. وی پس از فارغ التحصیلی از دانشگاه شریف با عشق و علاقه 
شگرفی که به گروس یعنی محل تولد خود و نیز علاقه شدیدی که به والدین به ویژه مادر 
زحمتکش خود داشــت، به استان کردستان بازگشت و در دانشگاه کردستان به تدریس و 
تحقیق پرداخت. در دوره استادی در دانشگاه های استان های مجاور نیز به تدریس پرداخت 
و ســپس به ریاست دانشکده مهندسی در حال تأســیس بیجار گروس روی آورد. نفر اول 
جشــنواره جوان خوارزمی در سال ۱۳۸۰، نفر سوم جشنواره بین المللی خوارزمی در سال 

۱۳۸۳ در پژوهش های بنیادی، دارای رتبه اول پژوهشگران برتر کشور در علوم پایه در سال 
۱۳۸۸ و نگارش مقاله با بیشــترین ارجاع در مجلات علمی رشــته فیزیک در سال ۱۳۸۷ 
بودند و مدال نقره اینشــتین از طرف یونسکو و عنوان دانشمند برتر جهان اسلام را کسب 
کرده و همچنین دارای شــاخص هــرش ۵۲ بودند و مقالات وی بیــش از ۱۱ هزار ارجاع 
دریافت کرده اند که از این نظر در بین فیزیک دانان ایرانی جایگاه رفیعی داشــته و دارد. از 
جمله افتخارات دکتر ستاره انتخاب به عنوان دو درصد دانشمند برتر جهان طبق ارزیابی 
دانشگاه استنفورد، دانشــمند برتر جهان اسلام، پژوهشگر برتر کشوری و عضو فدراسیون 
ســرآمدان علمی ایران بود. همین افتخارات کافی است تا اهمیت چنین دانشمندی برای 
آموزش عالی و توسعه علم پایه ای و زیربنایی فیزیک کشور روشن و مشخص شود. انتشار 
مقالات مشــترک با مهم ترین فیزیک دانان جهان و نیز انتشار مقالات در معتبرترین مجلات 

علمی فیزیک در سطح بین المللی از شاخصه های مهم ستاره محسوب می شود.
۲- حفــظ جان و مراقبــت دائمی از چنین دانشــمندی ضرورتی انکارناپذیر اســت. 
درحالی که متأســفانه در ســال های اخیر دکتر ســتاره بدون راننده مجرب و باتجربه و با 
خودروی غیرایمن شخصی و با خستگی ناشی از کار علمی و پژوهشی و تدریس و سپس 
جابه جایی بین سنندج و بیجار دائم در تردد بود. آیا برای مسئولان دانشگاه کردستان میسر 
نبود برای حفظ ســلامتی و جان چنین دانشــمندی راننده مجرب و خودروی ایمن معین 
کنند؟ آیا خودروهای ایمن دســتگاه های دولتی تنها برای اســتفاده رؤسای اداری است یا 
دانشــمندان پرافتخار کشــوری نیز باید از این مراقبت ها و امکانات برخوردار شوند؟ دکتر 
ستاره افزون بر تدریس در دانشگاه کردستان در سنندج، به بیجار نیز تردد می کرد. حتی با 
فرض اصرار دکتر ستاره برای حضور در بیجار آیا دانشگاه نمی توانست در این باره تدبیری 

بیندیشید تا مراقبت بیشتری از جان ستاره به عمل آید؟
۳- جاده های استان کردستان و بالاخص شهرستان بیجار از استانداردهای لازم ایمنی 
برخوردار نیستند. کمترین میزان آزادراهی و بزرگراهی از جمله معرف های این جاده هاست. 
در مســیر دیوانــدره به بیجار تاکنون فاجعه هــای زیادی بر اثر تصادف بروز کرده اســت. 
کشته شــدن تعدادی از متخصصان موشکی در سال قبل نیز نمونه دیگری از این دست از 
حوادث است! افزون بر غیراستانداردبودن جاده تعداد کم نیروی پلیس راه نیز بعدی دیگر 
از این وضعیت است. برای خروج از وضعیت ناایمن جاده های استان و بیجار در سال های 
گذشته تدابیری اندیشیده شده، اما وضعیت اقتصادی مانع از سرعت در عمل است. گروهی 
از شــهروندان گروسی وضعیت بد جاده های این شــهر را به بی توجهی مسئولان استانی 
نسبت می دهند که در سده گذشته به اندازه حق شهرستان به این منطقه توجه نکرده اند! 

در این باره جداگانه باید نوشت.
۴- دکتر ســتاره پس از تصادف به ســنندج و با نظر دانشــگاه علوم پزشکی کردستان 
به بیمارســتان امام خمینی تهران اعزام می شــوند. آیا برای انتخاب بیمارستان در تهران 

WWW.IKORC.IR

RND-0118006-MM

شرکت پالایش نفت امام خمیني(ره) در نظر دارد مطابق با ماده ۱۱ آئین نامه ارزیابی کیفی(ارزیابی ساده) مناقصه  عمومی یک مرحله  اي(خرید آبمیوه)به شماره مناقصه 
RND-0118006-MM و شــماره فراخوان ۲۰۰۱۰۹۲۴۴۷۰۰۰۱۰۳را از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت 
و تحویل اســناد مناقصه و بارگذاری مدارک،ازطریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکي دولت(ســتاد)به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد.لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار 
فراخوان در ســامانه تاریخ۱۴۰۱/۰۴/۲۶مي باشد. اطلاعات و اســناد مناقصه همزمان با اعلان عمومی در سامانه منتشرمی گردد.شایان ذکر است مناقصه گران می بایستی 

در مرحله بارگزاری اسناد و مدارک الزاماً تصویر اساسنامه و مدارک ثبتی شرکت یا پروانه کسب مرتبط با موضوع مناقصه و دارای اعتبار را در سامانه بارگزاری نمایند. 

نوبت دوم
 شرکت پالایش نفت

 امام خمیني (ره) شازند «سهامي عام»

ارائه نمونه آبمیوه های مورد نظر مناقصه گزار که بر مبنای آن نرخ پیشنهادی را ارائه نموده است، از سوی مناقصه گر در جلسه گشایش پاکات الزامی است.

مهلت اعلام آمادگی (دریافت اسناد مناقصه): ساعت ۱۸:۰۰روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۴/۳۰

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: 
آدرس : اراک، کیلومتر ۲۰ جاده بروجرد، سه راهی شازند، شرکت پالایش نفت امام خمینی (ره) شازند، اداره تدارکات و امور کالا. 

تلفن: ۳۳۴۹۲۸۴۰و۰۸۶-۳۳۴۹۲۸۳۳

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 
مرکز تماس : ۴۱۹۳۴-۰۲۱          دفتر ثبت نام: ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸
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هماهنگی لازم صورت گرفته بود؟ آیا مســئولان تدارک لازم برای مراقبت بیشــتر از دکتر 
ستاره در تهران را فراهم کرده بودند؟ به روایت خانواده، دکتر ستاره پس از اعزام به تهران 
ابتدا در اتاقی بســتری می شود که در آن ۱۲ بیمار مســتقر هستند. پس از حضور نماینده 
شهرستان گروس و مشــاهده این وضعیت و پیگیری وی، دکتر ستاره به وی آی پی منتقل 
می شــود که کمتر از چند روز در این اتاق بستری بوده و عفونت موجب جابه جایی وی به 
مراقبت های ویژه می شــود. آیا اگر شرایط مراقبت بهتری برای دکتر ستاره مهیا بود، دچار 

عفونت در بیمارســتان می شد؟ آیا مسئولان درمانی بیمارستان به سرعت متوجه عفونت 
ستاره شدند؟ آیا برای درمان عفونت اقدام فوری و دقیق و مؤثری به عمل آمد؟ پیشنهاد 
می شــود در این باره نهادهای ذی ربط حقوقی با پیگیری هــای خود ارزیابی دقیقی از روند 

اقدامات درمانی به عمل آورند تا مشخص شود آیا تعلل یا خطایی صورت گرفته یا خیر؟
۵- پیشنهاد می شــود در سطح دانشگاه کردستان بنیادی پژوهشــی با نام بنیاد دکتر 
ســتاره با تمرکز بر حوزه فعالیت های این دانشمند تأســیس شود. همچنین شورای شهر 
و شــهرداری سنندج و نیز مســئولان بیجار گروس یکی از خیابان های اصلی این دو شهر 
را به نام دانشــمند فقید دکتر ســتاره نام گذاری کنند. پیش از این در بیجار گروس با وجود 
درخواســت دانش آموختگان، نخبگان و شــهروندان برای نام گذاری خیابانی به نام دبیر 
خوش نام بیجاری یعنی شــادروان جمال عمورضایی که شاگردان نخبه ای همچون دکتر 
ســتاره را پرورش داده بود، اقدامی صورت نگرفت. امید است شواری شهر و شهرداری با 

تغییر روش خود با نام گذاری خیابانی به نام دکتر ستاره این کم کاری را جبران کند.
احسان  هوشمند

مسئولان باید بدانند اعمال فشار به افکار عمومی شرایط را سخت تر  می کند 
و تعداد کسانی را که بدبین می شوند، افزایش می دهد


